
wedstrijd in Rotterdam, hoewel ik bij dat 

laatste sterk de indruk had dat voor som-

migen de gezamenlijke Rotterdamse link 

zwaarder woog dan politieke saamhorig-

heid. 

Wat ik positief vond de afgelopen weken is 

de complete ontmaskering van het populis-

me na het brexit-referendum in Groot-

Brittannië. Waar eerst een aantal egotrip-

pers, zoals Nigel Farage, Boris Johnson en 

Michael Gove, het land in complete chaos 

stortten, vluchten de heren zodra bekend 

is wat ze veroorzaakt hebben en dat ze 

geen enkel idee hebben hoe het land te 

besturen en uit de chaos te halen. Ik hoop 

van harte dat dit een les is voor degenen 

die blind achter de rattenvanger uit Venlo 

aanlopen. Van een partij met 1 lid en onge-

veer 1 item op het programma kun je wei-

nig zinnigs verwachten als het om het be-

sturen van een land gaat. 

Hoe dan ook, ik wens u allen nog een pret-

tige voortzetting van de zomer en hoop 

velen van u weer te zien, hetzij op de fiets 

in ons mooie buitengebied, en anders tij-

dens het jaarlijks uitstapje op 23 septem-

ber. 

Hartelijke groet, 

Kees Groen 

 

Bijdrage van:  

  

Astrid Kleuskens 

Jan Paantjens 

Frank  Rockx 

Theo Stehouwer 

Roeland van Woer-
kom 

Kees Groen 

Ad van Teterng 

 

Kees Groen 

Tel: 0165-508172 

Frank Rockx 

Tel:0165-504872 

Marja Koevoets 

Tel: 0165-511394 

E-mail:  
marja.koevoets@ziggo.nl 

  Redactie Nieuwsbrief 

Beste lezers,  

Aan de vooravond van wat voor velen een 

hopelijk mooie vakantie wordt, is deze laat-

ste Nieuwsbrief van het politieke seizoen 

voor u samengesteld. 

Als ik zo terugkijk op het jaar is het omgevlo-

gen, met toch wel een paar opmerkelijke 

punten. Binnen Halderberge zijn er wel wat 

politieke slagen gewisseld, met in mijn ge-

heugen vooral de discussie rond de mogelij-

ke komst van een (flink) aantal asielzoekers. 

Vooral de negatieve en opruiende opstelling 

van een groep burgers en een bepaalde poli-

tieke groepering hebben bij mij de wenkbrau-

wen hoog doen optrekken.  

Vervolgens hebben we moeten ervaren dat 

twee wethouders het stokje hebben doorge-

geven aan anderen en dat burgemeester 

Janssen besloten heeft om niet voor een 

volgende termijn van 6 jaar in Halderberge te 

opteren. Dat is nogal wat verandering in een 

kleine 10 maanden en geeft in ieder geval 

aan hoe belangrijk het is dat er ook stabiele 

factoren in de politiek zijn. Gelukkig staat 

Halderberge er financieel redelijk goed voor. 

Mits goed geleid kunnen de decentralisaties 

blijkbaar goed uitpakken. 

Van nabij heb ik kunnen vaststellen dat de 

atmosfeer binnen de coalitie prima is, ook 

achter de schermen en zelfs bij een voetbal-

V A N  D E  V O O R Z I T T E R  
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Ouderen en alcohol 

Ik ben alweer bijna twee jaar met pensioen. Niet 

zo lang geleden betrapte ik mezelf erop, dat ik de 

laatste tijd wat gemakkelijker een pilsje overdag 

pak. Laatst stond ik ’s ochtends op de tennis-

baan. Het was behoorlijk warm. Na afloop werd 

me gevraagd wat ik wilde drinken. Voordat ik het 

echt besefte stond ik tot mijn eigen verrassing 

met een biertje in de hand. Om nauwelijks 12 

uur!! Toen ik nog werkte gebeurde dat simpelweg 

nooit. Ik  kwam onlangs een artikel tegen dat de 

problematiek van ouderen en alcoholgebruik 

schetste. 

De groep ouderen, die hulp zoekt voor een alco-

holprobleem, steeg tussen 2004 en 2013 met 

liefst 89%! Alleen al vorig jaar steeg het aantal 

alcoholisten van 55 jaar en ouder met 10%. De 

stijging zit hem vooral in de groep babyboomers, 

die net na de oorlog geboren is. Veel 55-plussers 

zien drinken als een sociaal smeermiddel. Nu ze 

meer vrije tijd hebben is er vaak wel een reden 

voor een gezellig drankje. Maar ook verveling en 

depressieve gevoelens (denk hierbij aan gezond-

heidsklachten of na het overlijden van een dierba-

re) stimuleren alcoholgebruik. Wat is nu teveel? 

Dat is moeilijk voor eenieder uit te maken, maar 

als sterke drank je belemmert in de gewone gang 

van alledag, dan heb je echt een probleem. Alco-

hol verdooft, wat de reactiesnelheid vertraagt en 

roekelozer maakt. Daardoor groeit de kans op 

een ongelukkige val met alle gevolgen van dien. 

Het is waarschijnlijk dat heel wat gebroken lede-

maten het gevolg zijn van stevig alcoholgebruik 

onder senioren. Het hoeft geen betoog, dat alco-

hol in combinatie met medicijnen een hele onver-

standige is: medicijnen geven dan meer of sterke-

re bijwerkingen of werken minder goed. Het goed 

lezen van bijsluiters kan veel ellende voorkomen. 

De vraag die zich nu als vanzelf opdringt is: wat 

doe je eraan?? Veel ouderen weten heus wel of 

ze wel of niet een echt probleem hebben, maar 

vaak schamen ze zich of houden het bewust voor 

zichzelf. Hun omgeving heeft dus een belangrijke 

rol. Drinkt uw dierbare teveel? Maak het be-

spreekbaar door bijvoorbeeld aan te geven dat u 

zich zorgen maakt of door te vragen waarom hij of 

zij graag drinkt. Ga de confrontatie niet uit de 

weg, want dat lost uiteindelijk niets op. Eventueel 

een goed gesprek met de huisarts kan tot een 

oplossing leiden. Verdere hulpinstanties zijn er 

genoeg. 

Twijfelt u of uzelf of een naaste teveel drinkt? Op 

www.novadic-kentron.nl staat een handige zelf-

test. 

Fijne zomervakantie! 

Frank Rockx 
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De bijdragen in deze nieuwsbrief zijn geschreven op persoonlijke titel van de respectievelijke au-

teurs. Hoewel de redactie de bijdragen beoordeelt op relevantie voor de nieuwsbrief neemt zij 

noch het CDA-Halderberge de verantwoordelijkheid voor de inhoud van de bijdragen. 

Vergaderdata 2016 CDA Halderberge. 
Bestuur/afgevaardigde fractie: 

Maandag 05 september 2016 aanvang 20.00 uur  bij Dhr. K. Groen 

Maandag 12 december 2016 aanvang 20.00 uur  bij Dhr. K. Groen 

 

Gecombineerde vergadering bestuur/fractie: 

Maandag 10 oktober 2016 aanvang 20.00 uur  ’t Veerhuis Oud Gastel 

 

Algemene ledenvergadering: 

Woensdag 09 november 2016 aanvang 19.30 uur Fidei et Arti Oudenbosch 

 

Steunfractievergaderingen: 

Maandag 19 september 2016 aanvang 19.30 uur Fidei et Arti Oudenbosch 

Maandag 31 oktober 2016 aanvang 19.30 uur  ’t Veerhuis Oud Gastel 

Maandag 21 november 2016 aanvang 19.30 uur  Kompas Hoeven 

Van de redactie 
Ook nu is de redactie in innige samenwerking met onze 

vaste schrijvers  er weer in geslaagd voor U een zeer le-

zenswaardige nieuwsbrief samen te stellen. Onze voorzit-

ter trapt af met zijn (on)genoegen te uiten over de ontmas-

kering van het populisme. Met de Brexit als aanleiding 

met weglopende pleitbezorgers daarvan, waarvan er een-

tje vervolgens beloond wordt met een ministerschap op 

Buitenlandse Zaken. Dat worden gezellige bijeenkomsten 

in de G 7,8 of 20. Ad van Tetering maakte wat kleine stuk-

jes over onze gesponsorde bloembakken (de bordjes wer-

den als collectoritems al gestolen!) en het afdelingsbe-

zoek aan tomatenkweker Peter Jansen in Hoeven. Was 

heel leerzaam en genoeglijk. Astrid belicht het “vak”van 

raadslid. Raadsleden blijken zeer benaderbaar, maar het 

probleemoplossend vermogen laat nog te wensen over. 

Dat geldt overigens niet voor haar fractie!! (zegt ze). Roe-

land schrijft over een ander bezoek, dat wij maakten aan 

de WVS in Roosendaal, waar eenieder onder de indruk 

was van het nuttige werk, wat daar voor mensen met een 

behoorlijke afstand tot de arbeidsmarkt gedaan wordt. 

Theo heeft in zijn werksituatie veel te maken gehad met 

ICT.  Daarover is in gemeenteland al geruime tijd gedoe 

over. Hij zet uiteen, dat een zorgvuldige voorbereiding bij 

aanschaf van programma’s noodzakelijk is als men niet 

voor onverwachte meerkosten wil komen te staan. Frank 

luidt de “noodklok”over het toenemend alcoholgebruik 

onder, NEE, niet de jeugd, maar juist de ouderen. Volgens 

recent onderzoek neemt dat schrikbarend toe. Tot slot 

beschrijft Jan zijn gevoel over alles wat met sport te ma-

ken heeft. Hij heeft er de laatste tijd een duidelijk andere 

kijk op gekregen. En niet ten voordele van diezelfde sport. 

Dan nog tenslotte twee belangrijke aandachtspunten: het 

programma van het CDA uitstapje van 23 september en 

de opening van het politiek jaar op 10 september en de 

volledige tekst van de Algemene Beschouwingen van 14 

juli.  

Al bij al meer dan voldoende leesvoer om hopelijk met 

prachtig weer in uw achtertuin lekker weg te lezen. 

Fijne zomervakantie!  

De redactie 
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antwoordronde tijdens het bezoek. Vervolgens was er 

onder leiding van Ruud de Vreede, bedrijfsleider bij de 

WVS-groep, een brede rondleiding langs de diverse 

onderdelen van het WVS-bedrijf. Hierbij werd inzicht 

gegeven in de manier waarop mensen met afstand tot 

de reguliere arbeidsmarkt, deel kunnen nemen aan het 

(begeleid) werkproces. 

 

De cijfers! Waar hebben we het nu over als we het 

hebben over de WVS-groep. Ongeveer 248 inwoners van 

Halderberge hebben een dienstverband bij de WVS-

groep, waaronder ook de mensen die gedetacheerd zijn 

of via begeleid werken bij een werkgever geplaatst zijn. 

In totaal bedraagt de Halderbergse bijdrage aan de WVS 

iets over €200.000,-. Dat betekent dat we per WVS’er 

ongeveer gemiddeld €880 euro per medewerker 

afdragen als gemeente. Dat is een aanzienlijke stijging 

ten opzichte van wat vroeger werd bijgedragen. Dit 

wordt veroorzaakt doordat op 1 januari 2015 de 

Participatiewet in werking is getreden. Het gevolg was 

een korting op de rijksbijdrage, waardoor we als 

gemeenten zelf meer moesten gaan bijdragen om de 

daardoor ontstane verliezen bij de WVS te dekken. 

Daarnaast is het zo dat de Wet Sociale Werkvoorziening 

(Wsw) vanaf die datum alleen nog maar voor de 

doelgroep met een bestaande SW-indicatie geldt. Dat 

betekent dat de huidige werknemers van de WVS-Groep 

met een SW-indicatie vooralsnog hun rechten 

behouden. Er is echter geen nieuwe instroom meer 

mogelijk. Dit betekent dat de WVS-Groep steeds minder 

SWers in dienst heeft en zal gaan afbouwen.  

 

De vraag die voorligt is wat gaan we doen met de 

mensen die wel voor een baan bij de WVS in 

aanmerking zouden komen maar waarvoor nu geen 

rijksbijdrage meer is en werk via het werkplein niet of 

moeilijk realiseer is. Een werkplek voor de doelgroepen 

B en C is niet goedkoop, maar de maatschappelijke 

kosten als deze mensen thuiskomen te zitten is ook 

hoog en het is jammer dat het totale financiële plaatje 

en de impact daarvan niet beschikbaar is. Raad en 

college zijn nu aan het onderzoeken hoe we de nuttige 

rol die de WVS heeft kunnen behouden tegen 

acceptabele kosten. In de zomer van 2015 is de 

rapportage “Herstructurering WVS-Groep” opgeleverd. 

Als het gaat om mensen aan een baan te helpen hebben 

we in Halderberge een aantal smaken. De belangrijkste is 

het Werkplein Hart van West-Brabant, wat een regionale 

samenwerking is om mensen uit de bijstand en aan werk 

te helpen. Er is de WVS-groep, wat de sociale werkvoorzie-

ning was uit de periode voor de participatiewet, en we 

hebben een aantal lokale initiatieven, die wij als Halder-

berge zelf financieren zoals Werk Voorop. Binnen de Parti-

cipatiedoelgroep zijn grofweg 3 categorieën te verdelen te 

weten: A. Direct bemiddelbaar, B. Bemiddelbaar met on-

dersteuning, C. Beschut Werk en Dagbesteding. Met de 

invoering van de participatiewet voert het Werkplein de 

regie en krijgt de WVS-groep de rol van uitvoeringsorgani-

satie voor de mensen in categorie B en Beschut Werk. 

Vooral voor de WVS-groep betekent de participatiewet een 

uitdaging omdat ze daardoor haar organisatie en visie 

heeft moeten ombuigen. Doordat er de afgelopen tijd en 

komende periode nog best wel wat (financiële) keuzes te 

maken zijn over vooral ook de WVS hebben we als fractie 

een bedrijfsbezoek georganiseerd bij de WVS-groep. 

 

Afgelopen mei heeft het bedrijfsbezoek aan de WVS-groep 

plaatsgevonden. Met 15 steunfractieleden en een paar 

leden uit de regio zijn we eens gaan kijken bij de WVS-

groep hoe het er daar op de vloer aan toe gaat en wat ze 

nu precies doen. Jos Koopmans (directeur) startte de 

middag met een woord van welkom en gaf een 

uiteenzetting over de ontwikkelingen binnen het WVS-

bedrijf. De directeur ging onder meer in op de manier 

waarop de WVS-groep nu is opgebouwd en de relatie met 

het samenwerkingsverband Werkplein in Etten-Leur en 

over de kansen voor een bedrijf als de WVS om een rol te 

kunnen spelen in de begeleiding van mensen naar 

regulier werk. Dit betreft mensen die nu werkzaam zijn 

binnen de WVS, maar het is een wens om dit ook voor 

mensen die nu nog zonder werk zitten te kunnen doen 

door te werken met kortdurende leer-/werktrajecten, waar 

deelnemers structuur kunnen opdoen en een werkritme 

kunnen opbouwen. De directeur ging in op de vele vragen 

van de aanwezigen, over onder meer concurrentie van 

partijen van buiten de regio bij aanbestedingen, de rol van 

de uitzendbureaus en het toepassen van loonsubsidies. 

Vooral ook de vraag hoe de kaartenbakken bij de 

gemeenten kleiner kunnen worden door de inzet van de 

WVS-groep, was een rode draad in de vraag- en 

Bezoek aan de WVS groep 
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Deze rapportage bevat een plan van aanpak voor de 

herstructurering van de WVS-Groep. De hoofdlijn is dat de 

WVS-Groep zal worden omgevormd tot een leer/

werkbedrijf, waarin de mensontwikkeling en het 

“arbeidsfit” maken van de werkzoekenden centraal staat 

en de WVS-Groep een uitvoeringsorganisatie wordt van 

het werkplein.  

 

Binnenkort zal de verdere integratie tussen de WVS en het 

werkplein op de agenda staan en mogen we daar verdere 

beslissingen over nemen. Het bedrijfsbezoek was een 

informatieve bijeenkomst voor de (steun)fractie die meer 

inzicht heeft gegeven in het nut en de noodzaak van wat 

een WVS doet en waarbij nog maar eens duidelijk is 

geworden dat je niet alles in budgetten moet willen 

uitdrukken. 

 

Roeland van Woerkom 

 

 

Vanwege bezuinigingen heeft de raad besloten om bloembakken in de gemeente niet meer op te vullen. 

Nu zijn diverse vrijwilligers bereid om de bloembakken te sponsoren om zo ervoor te zorgen dat het 

straatbeeld wat opgefleurd wordt.  

Zo staat er nu een bloembak in Stampersgatse en staan er twee in Oud Gastel, die door het CDA worden 

gesponsord. Jammer dat de logo's met de tekst van CDA zijn weggehaald. De vraag is: wie zou dit toch 

doen, toch geen politieke kwestie hopelijk. Eigenlijk zou het mooi zijn als andere partijen ons zouden vol-

gen.  

 

Bloembakken 
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Algemene Beschouwingen 2017 

 
Het CDA Halderberge benadert deze 20e Algemene 

Beschouwingen aan de hand van twee begrippen. Het 

eerste is de participatiemaatschappij, die enkele jaren 

geleden door het huidige kabinet werd geïntroduceerd; 

voor ons niet alleen als begrip, maar vooral op de inhoud! 

Het tweede is terug naar de menselijke maat, de 

betrokkenheid van mensen en naar mensen toe, dat als 

speerpunt vermeld stond in ons verkiezingsprogramma 

van 2 jaar geleden. Beide begrippen zijn volgens ons van 

toepassing op die zaken, waarvoor wij vandaag aandacht 

vragen. 

Ze kunnen kortweg gerangschikt worden onder sociale 

samenhang.  

Voordat we hier nader op ingaan willen wij eerst 

vermelden, dat er na jaren van moeilijk, maar 

noodzakelijk financieel Halderbergs beleid er eindelijk 

weer ruimte komt om onze burgers wat meer tegemoet te 

komen.  

We beginnen logischerwijs met het sociaal domein: een 

containerbegrip, waar vele zaken , die mensen direct 

raken, onder vallen. Het sleutelwoord hierbij is 

integraliteit. Alles hangt met elkaar samen. We gaan in op: 

WMO, onderwijs,  schuldhulpverlening, zorg, 

welzijnssubsidies, vluchtelingen,Werk Voorop en 

volksgezondheid. En een nieuwe ontwikkeling in 

gemeenteland….. 

1. WMO. Op 1 januari 2015 startte de nieuwe WMO. 

Onwennig pikten alle Nederlandse gemeenten deze 

nieuwe taak op. Nu, anderhalf jaar later, blijkt dat de 

voorzichtige aanpak geleid heeft tot flinke overschot-

ten. Het CDA vindt dat zorggeld zorggeld moet blijven. 

Wij roepen het college daarom op om waar nodig 

ruimhartiger te voorzien in de hulp voor die mensen, 

die het echt nodig hebben. Kijk daarbij vooral naar 

stapelingen van eigen bijdragen, waarmee WMO- aan-

vragers mogelijk te maken kunnen krijgen. Maatwerk 

is hier bij uitstek op zijn plaats. 

         Ondanks het feit dat er tot op heden weinig  

         klachten zijn binnengekomen bij de gemeente is er 

        wellicht toch te behoudend omgegaan met toeken-

ning van huishoudelijke hulp. Wij weten dat het colle-

ge inmiddels gestart is met een grondige evaluatie 

van dit beleid en zijn benieuwd naar haar nieuwe, 

innovatieve ideeën op dit terrein. 

         Daarnaast vragen wij aandacht voor de vele mantel-

zorgers, die Halderberge telt. Ze zijn nog veel te wei-

nig in beeld. College: zoek naar nieuwe mogelijkhe-

den om met hen bekend te worden. 

2. Onderwijs. Van oudsher is Halderberge, en dan vooral 

Oudenbosch, een centrum van onderwijs geweest. 

Laatst, in de commissie B&O, trof het pleidooi van de 

directeur van het Markland College ons. Zijn school, 

en dan vooral de technische opleidingen, dreigt de 

concurrentie met scholengemeenschappen in de om-

geving te verliezen. Mede daarom deed hij een op-

roep aan de raad om renovatieplannen te steunen om 

zodoende een blijvende bijdrage aan een prettige 

woonomgeving te kunnen leveren. We sluiten graag 

bij zijn verzoek aan. College: wat is uw mening hier-

over? We zijn met één uitzondering tevreden over de 

voortgang van de komende bouw van de brede basis-

scholen. Wij balen er ontzettend van, dat de eerste 

aanbesteding in Hoeven mislukt is. Vraag: welke ga-

rantie kan het college geven, dat door de 2e aanbe-

steding de twee Hoevense scholen wel zeker in de 

herfstvakantie 2017 kunnen verhuizen of zo mogelijk 

nog eerder? Ziet het college nog obstakels? 

3. Schuldhulpverlening. Sorry, mensen met financiële 

zorgen. Soms mogen we weleens trots zijn. Dat is het 

CDA op de vele vrijwilligers en de hulp vanuit de ge-

meente, die onze burgers krijgen als ze in financiële 

moeilijkheden geraken. Als iets mensen belemmert 

om volwaardig mee te doen in de samenleving is het 

wel het voortdurende gebrek aan geld. Daarom deze 

pluim! 

4. Welzijnssubsidies. Enkele weken geleden werd de 

raad keihard geconfronteerd met de mogelijke gevol-

gen van de voorgenomen bezuinigingen op de wel-

zijnssubsidies. Op niet mis te verstane wijze werd de 

raad duidelijk gemaakt, dat de 3 ton bezuiniging wel-

licht de doodsteek voor meerdere instellingen kan 

betekenen.  

       Dat kan natuurlijk niet! 

       Wat het CDA betreft moet die bezuiniging tenminste 

heroverwogen worden, maar we knopen er wel een 

opdracht voor het college aan vast: denk samen met 

de professionele instellingen eens heel goed na over 

de toekomst van het welzijnswerk in de breedste zin 

van het woord. De veranderingen, ook in die wereld, 

gaan snel en tezamen met de uitvoering van gemeen-

telijke bouwplannen (en dus ook het accommodatie-

beleid), waarover al besluiten genomen zijn, kan en 

misschien wel moet dat leiden tot nieuwe inzichten. 

Wij ondersteunen het amendement, dat vanuit deze 

raad hierover wordt geïnitieerd. 

5. Vluchtelingen. Na een pittige discussie in de raad, 

maar ook daarbuiten, heeft deze raad met onze in-

stemming gekozen voor het huisvesten van een extra 

80 to 100 statushouders. Dat huisvesten is op zich-

zelf al een behoorlijke zorg. Het is daarna zaak om 

deze mensen zo snel mogelijk te laten integreren in 

onze gemeenschap. Dat is overigens gemakkelijker 

gezegd dan gedaan. Het is bemoedigend, dat vele 

burgers bereid zijn een helpende hand toe te steken. 

Hoe dan ook zal het een proces van lange adem wor-

den, maar in onze ogen is het de enige weg naar suc-

ces. Gaat het college dit vrijwilligerswerk coördineren 

en zo ja, hoe, en zo nee, wie neemt dat dan voor zijn 

rekening? 

6. Werk Voorop. Ons eigen gemeentelijke werkgelegen-

heidsproject heeft zijn waarde bewezen. Er is een 

flinke uitstroom, weliswaar in samenwerking met het 
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Werkplein, gerealiseerd. Daarom vinden wij dat dit 

project voorgezet moet worden. Voor wat betreft het 

Werkplein zijn wij duidelijk minder optimistisch: de 

resultaten tot nu toe zijn niet om over naar huis te 

schrijven. Wij blijven hen daarom zeer kritisch vol-

gen. 

7. Volksgezondheid. We zijn tevreden over de ontwik-

keling en de werkwijze, die de gewestelijke GGD 

hanteert. Naast de algemene zorg komen er steeds 

meer pakketten op maat, waarvoor een gemeente 

zelf kan kiezen. 

 

Wij maken ons meer zorgen over een mogelijke 

kloof, die kan ontstaan tussen rijke, gezonde bur-

gers en minder gefortuneerde, ongezondere burgers, 

doordat mensen steeds meer “in eigen 

kracht”worden gezet. 

  

In de praktijk betekent dat vaak, dat mensen met 

meer financiële armslag veel meer mogelijkheden 

hebben om hun gezondheid in ere te houden.  

       Onze zorgen gelden ook de toename van alcoholge-

bruik onder ouderen. Tussen 2004 en 2013 was er 

een landelijke toename van alcoholproblemen bij 

ouderen van liefst 89%. Over de nadelige gevolgen 

kunnen we kort zijn: die zijn er legio. Ziet het college 

mogel i jkheden om hierop te sturen? 

Wij willen niet onvermeld laten, dat de cijfers een 

toename van het aantal meldingen van huiselijk 

geweld in onze gemeente laten zien. Halderberge zit 

zowel in Brabant als heel Nederland boven het lan-

delijk gemiddelde. Wij komen hierover met een mo-

tie. 

8. Van bewoners krijgen wij nog steeds de klacht, dat 

het onderhoud van het openbaar groen te wensen 

overlaat. Het CDA pleit voor een verzorgde omge-

ving, die past bij een recreatieve gemeente. Een 

prettige woonomgeving, waar mensen kunnen ont-

spannen en genieten van de natuur. Een buitenge-

bied, waar het fijn recreëren is. Deze raad heeft bij 

het vaststellen van het landschapsbeleidsplan aan-

gegeven hiervoor gelden beschikbaar te stellen. Op 

welke wijze en wanneer wil het college hieraan ge-

volg geven? 

 

De 8 items, die we nu aangestipt hebben, zijn allemaal 

direct van invloed op het functioneren van onze burgers. 

Als slotstuk van deze opsomming een nieuwe ontwikke-

ling, namelijk crowdfunding. Burgers en bedrijven wer-

ven steeds vaker fondsen voor projecten, die de leefom-

geving en het leefklimaat verbeteren. Crowdfunding wint 

terrein, ook op lokaal niveau. De voordelen voor ook 

onze gemeente zijn evident: minder kosten voor de ge-

meentekas en meer betrokkenheid van burgers. Alterna-

tieve financieringsbronnen zijn in tijden van financiële 

krapte welkom. Crowdfunding zorgt ook nog eens voor 

meer burgerbetrokkenheid bij lokale uitdagingen. Op 

bescheiden schaal wordt in Halderberge aan deze nieu-

we trend al wat gedaan: rotondes en bloembakken zijn 

door bedrijven geadopteerd. In de raad is onlangs een 

motie aangenomen, die erin voorziet, dat naast particu-

lieren ook verenigingen energiebeperkende maatregelen 

kunnen nemen. Daar liggen ook mogelijkheden. Crowd-

funding: een directere vorm van burger en/of overheids-

participatie is nauwelijks denkbaar. 

 

Het zou goed zijn als de gemeente Halderberge dergelijke 

initiatieven zou ondersteunen. Eén aanspreekpunt bin-

nen de gemeente is gewenst. 

  

We zijn benieuwd naar de mening van de andere raads-

fracties en het college. 

Aan het eind van onze AB vragen wij aandacht voor het 

gemeentelijk monumentenbeleid. Het steekt ons, dat we 

als raad nog steeds niet in het openbaar kunnen spreken 

over de prima plannen voor het religieus erfgoed in Ou-

denbosch. We worden gegijzeld door de provincie. Slech-

te zaak. 

  

Het overige gemeentelijke monumentenbeleid blinkt tot 

op heden niet uit in modern en vooruitstrevend. Op een 

door ons geschreven brief over dit onderwerp kwam een 

ronduit conservatief antwoord. Met name voor de bouw-

kunst van na de oorlog is niet of nauwelijks aandacht. Wij 

komen hierover met een amendement.  

Tenslotte nog dit: in tweede termijn brengen wij nog een 

motie in, die ervoor pleit in Halderberge een geboortebos 

in te richten. Wij hopen op raadsbrede steun hiervoor.  

Natuurlijk heeft het CDA meerdere beleidsterreinen onbe-

licht gelaten, maar dit zijn onze keuzes voor 2017.  

 

Halderberge, juli 2016 

 

Fractie CDA Halderberge 



Minicomputers 

In de jaren 70/80 kwamen de minicomputers. Deze ma-

chines stelden bedrijven in staat om zelf software te gaan 

maken. Omdat het natuurlijk niet handig was dat elk be-

drijf zijn eigen software ging maken, werden er voor veel 

doeleinden standaarden gemaakt, in de vorm van stan-

daard software pakketten. Er ontstonden plotseling toe-

passingen voor het werken met een boekhouding of met 

een tekstverwerker (bijv. de voorlopers van Word). Ook 

van deze soorten computers een klein voorbeeld. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Om de moeilijkheidsgraad maar aan te geven: er waren 

diverse programma’s waaronder je een softwarepakket 

kon ontwikkelen. 

Een paar voorbeelden: 

- Het programma Cobol. Oorspronkelijk ontwikkeld 

door de Amerikaanse overheid en  zeer geschikt 

voor administratieve doeleinden 

- Het programma Pascal. Werd vaak gebruikt om 

complexe programma’s te maken 

- Dan was er nog Fortran en dit werd vaak gebruikt 

voor wetenschappelijke doeleinden 

 

Omdat iedere computerleverancier weer zijn eigen manier 

van werken ontwikkelde was het zeker in die periode niet 

zondermeer mogelijk om elk programma maar op elke 

computer te laten werken. Eigenlijk is dat nog steeds het 

geval, want een App ontwikkeld voor een iPad kan niet 

werken op een Samsung tablet, dus eenzelfde soort App 

dient voor een Samsung specifiek ontwikkeld te worden. 

Om dit stukje geschiedenis niet al te lang te maken (het 

moet wel leuk blijven en niet te technisch worden) zal ik in 

een volgende Nieuwsbrief graag de historie van de PC aan 

jullie doorgeven. 

Dan is het wellicht grappig om te lezen hoe Bill Gates in 

beeld is geraakt en de strijd met IBM (de grootste compu-

terleverancier van die tijd) is aangegaan. 

Politiek gezien gaan we nu met reces. 

Voor iedereen een fijne vakantieperiode gewenst. 

 

Groet, 

Theo Stehouwer 

 

 

In één van de voorgaande raadsvergaderingen heb ik het 

genoegen gehad het informatiseringbeleid voor de komen-

de jaren in Halderberge te mogen beoordelen. 

Enkele vragen die daarbij speelden waren of Halderberge 

zelfstandig zo’n beleid moet ontwikkelen en uitvoeren of 

dat we ons zouden moeten aansluiten bij de bestaande 

samenwerking tussen een aantal gemeenten. Vooralsnog 

hebben we besloten onze weg hierin zelfstandig te kiezen 

en daarbij wel nauw samen te werken met Rucphen. Ui-

teraard houden we de andere samenwerkingverbanden 

goed in de gaten.  

Een kenmerk van het beleidsplan is de dienstverlenings-

gedachte. Hoewel dat nog lang niet altijd zo werkt (soms 

merken we dat als inwoner) is dit een positief uitgangs-

punt. We hebben de wethouder stevig bevraagd over wat 

de gemeente wil investeren in de aanschaf van softwa-

re(pakketten) etc..  Investeringen in software en of hard-

ware (computers) zijn vaak risicovol. De voorbeelden van 

automatiseringsprojecten, die veel duurder blijken te zijn 

dan oorspronkelijk begroot, lezen we maar al te vaak in 

het nieuws.Daarom hebben we de wethouder dan ook 

nadrukkelijk naar deze investeringen gevraagd en hierop 

hebben we antwoord gekregen. We laten de automatise-

ringskosten niet graag de pan uitrijzen. 

Het succes van automatisering staat of valt in het alge-

meen met de voorbereiding. 

Als zo’n voorbereiding, in welke vorm dan ook, niet goed 

wordt gedaan kom je vaak voor onverwachte kosten te 

staan. In het recente verleden zijn we dat ook tegengeko-

men bij de start van het Werkplein en in een iets verder 

verleden bij de Belastingsamenwerking. 

Wensen worden door gebruikers van software vaak vooraf 

niet goed geanalyseerd.  

Het lijkt tegenwoordig zo makkelijk. Je koopt een program-

ma, bijvoorbeeld Word of Excel of een app op je telefoon 

en als gebruiker daarvan moet je er op kunnen rekenen 

dat het allemaal maar werkt. Daar gaat heel wat aan voor-

af.  

Ikzelf ben in de periode van 1980 tot eind jaren 90 heel 

actief geweest in de automatisering en daarom een korte 

geschiedenis van de automatisering. 

Mainframes 

In de jaren 70 en daarvoor hadden we als burgers zelf nog 

helemaal niets met computers te maken. Dat was in die 

periode alleen bedoeld voor bedrijven en overheden. 

Er werd toen veel gewerkt aan de hand van zgn. mainfra-

mes. Een voorbeeld vind je hieronMainframes waren voor-

al bedoeld om grote hoeveelheden van dezelfde gegevens 

te verwerken. 

En na veel ver-

w e r k i n g e n 

kwam er dan 

een resultaat. 
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Informatisering en Automatisering 
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Onlangs is er een onderzoek uitgevoerd met de titel:  

‘Aanzien of afzien?’ door Lex Cachet en Niek Verkaik. Zo-

wel burgers als journalisten hebben aangegeven dat de 

autoriteit van de gemeenteraad onder druk staat. Schan-

dalen in de politieke arena en politieke crises zijn hiervan 

de oorzaak. Ook ervaart de burger een gebrek aan pro-

bleemoplossend vermogen. Complexe regelgeving en regi-

onalisering van bevoegdheden staan besluitvorming van 

de raad in de weg. 

Gelukkig schijnt er nog licht in de tunnel, voor een deel 

kunnen we ons aanzien namelijk zelf beïnvloeden volgens 

het onderzoek. Het gaat over de kwaliteit van de raadsle-

den, hun benaderbaarheid, het probleemoplossend ver-

mogen, integriteit en politiek-bestuurlijke rust.  

De kwaliteit van de raadsleden bestaat uit kennis en vaar-

digheden, natuurlijk gezag en politieke ervaring. Dit zorgt 

er namelijk voor dat de raad op hoofdlijnen kan beslissen, 

zij het vermogen heeft hierover te communiceren, dat zij 

weten waartoe zij in het leven zijn geroepen en een visie 

hebben. In het personeelsvak noemen we dit ook wel het 

schaap met vijf poten. Oftewel in het stemhokje , zou je 

deze vijf criteria in overweging kunnen nemen. En dan 

maar hopen dat er een mooie mix uitkomt. Ieder individu, 

dus ook ieder raadslid, heeft gelukkig zijn talenten.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dan die benaderbaarheid, die zit volgens het onderzoek 

bij lokale politici wel snor. Ook in Halderberge kom je ze 

overal tegen, is het niet fysiek dan wel op facebook, 

twitter of in de krant.  

Volgens het onderzoek is het probleemoplossend 

vermogen een veel groter probleem. Het is goed dat de 

raadsleden benaderbaar zijn. Maar als je dan je probleem 

aangegeven hebt, missen ze het vermogen om het op te 

lossen. Volgens het onderzoek door gebrek aan informatie 

en door de toenemende complexiteit. Dat lokale 

bevoegdheden steeds vaker regionaal gebundeld zijn en 

dat parttime raadsleden een achterstand in kennis 

hebben t.o.v. de bestuurders. Het raadslid is een 

generalist geworden in plaats van een specialist. Als 

parttime raadslid valt het niet mee om alles te volgen, 

alles te weten en de nodige actie te ondernemen. 

Gelukkig zijn we met z’n vijven en houden we allemaal 

onze oren en ogen geopend! Onze steunfractie helpt ons 

daar fantastisch bij. Als we informatie vanuit het 

gemeentehuis missen, wat natuurlijk wel eens gebeurt, 

dan gaan we de artikel 38-vragen stellen of de rondvraag 

inzetten. En in geval van busverbindingen komen we bij de 

provincie uit. We laten ons niet zomaar uit het veld slaan. 

Met name de regionalisering, welke vorm heeft gekregen 

in de gemeenschappelijke regelingen, verhoogt het 

probleemoplossend vermogen niet echt. Alhoewel er elke 

keer weer stappen worden gezet om deze processen zo in 

te richten dat de raden wel iets kunnen. Ook onze CDA-

regio helpt ons als er regionale onderwerpen op de 

agenda staan. Het is inderdaad soms lastig, soms een 

lange weg, maar de volhouder wint! Zelden kan het 

probleem direct worden opgelost. Uitzonderingen 

daargelaten, de Buiten-Beter app werkt goed en vaak 

snel. En mocht dat een keer niet het geval zijn, weet ons 

dan te vinden! Wellicht kunnen wij vanuit onze 

probleemoplossend vermogen iets voor u betekenen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dan hebben we de integriteit, dat hebben we genoeg aan 

den lijve ondervonden. Het onderwerp staat nog steeds op 

de agenda, en zal dat ook voorlopig blijven. Dat is iets wat 

namelijk continu om aandacht vraagt, elkaar scherp 

houden, discussie voeren als iemand tegen de rand loopt 

of er net overheen duikelt. En als laatste de politieke rust, 

het is erg belangrijk om deze continu te bewaken, ook 

daar heeft menig raadslid al zijn ervaring opgedaan. Ook 

wordt er nog eens gewaarschuwd voor kleine akkefietjes 

die via de social media razendsnel groter worden. 

Integriteit en politieke rust hangen heel dicht tegen elkaar 

aan. 

Kortom: Politieke onrust door integriteitskwesties in 

relatie tot een regionale probleem, waarbij onhandige 

communicatie via social media heeft plaatsgevonden, is 

dus fataal. En dan ga je ondervinden dat benaderbaarheid 

toch wat minder fijn is.  

Het onderzoek heeft ook nog wat tips opgeleverd. De tip 

die mij goed in de oren klinkt is: korter vergaderen. 

Hiermee zou het raadslidmaatschap aantrekkelijker 

worden gemaakt. Binnenkort staat de bestuurlijke 

vernieuwing op de agenda, Frank heeft zitting in deze 

werkgroep en is de sessies met de Raad aan het 

voorbereiden. De wijze waarop wij vergaderen zal daar 

vast aan de orde komen. Ik ben van mening dat wij als 

raad ons aanzien kunnen beïnvloeden door anders te 

gaan vergaderen. Ook de communicatie vanuit de raad 

Aanzien of  Afzien? 
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naar de burgers is een interessante om te onderzoeken. 

Hoe duidelijker wij communiceren over genomen 

besluiten, des te meer aanzien er kan ontstaan, omdat 

de burger dan goed geïnformeerd is en het juiste beeld 

vormt. Aanzien wil niet zeggen dat iedereen het met 

ieder besluit eens moet zijn. Aanzien is ook je rug recht 

houden als het nodig is.  

 

 

 

 

 

 

 

Aanzien of afzien? Op de boot heb ik even geen aanzien 

als raadslid, en kan ik ongegeneerd afzien van een 

heerlijke vakantie. Ik wens een ieder een heerlijke 

zomerperiode toe en na de vakantie gaan we aan de slag 

met vernieuwing! 

Tot ziens, 

Astrid  

Bezoek bij tomatenkweker Peter Jansen. 

Op 28 juni heeft het CDA-Halderberge een bezoek gebracht bij tomatenkweker Peter Jansen. Peter heeft een prachtig 

bedrijf met ruim 8 ha kassen, waarin tomaten worden gekweekt. Met trots vertelde hij over zijn bedrijfsvoering. Het is 

een familiebedrijf dat is uitgebreid tot wat het nu is. Door zijn technische kennis en hoge ambitieniveau weet Peter 

steeds te innoveren. Daarbij staat welzijn van zijn werknemers voorop. Zo heeft hij zijn bedrijf zo opgezet, dat er zo 

weinig mogelijk behoeft te worden gebukt en getild. Het gebruik van meststoffen en bestrijdingsmiddelen is minimaal. 

Daarnaast weet hij duurzaam gebruik te maken van brandstof. Door middel van warmtekrachtkoppeling wordt energie 

opgewekt, waarbij warmte en CO2 vrij komt. Deze worden weer gebruikt voor het opwarmen van de kassen en om de 

groei van de tomatenplanten te stimuleren. De energie wordt weer geleverd aan het net. Een prachtig bedrijf, waar we 

in Halderberge trots op mogen zijn.  

Peter, bedankt.  
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Het is bijna niet meer bij te houden. Sport overspoelt op 

dit moment ons dagelijks leven. Het Europees Kampioen-

schap Atletiek in Amsterdam, de Tour de France, het Euro-

pees Kampioenschap Voetbal in Frankrijk, Wimbledon en 

dan moeten we tegenwoordig ook nog eens de goede 

prestaties van Max Verstappen bijhouden (tenminste de 

CDA leden die gekozen hebben voor Ziggo).  

Bij de NOS zijn soms 2 zenders tegelijkertijd in gebruik 

voor “de Sport”.  Dat doen we later op de avond nog eens 

dunnetjes over, want er moet ook nog nabeschouwd wor-

den. Dan lijkt het wel even op de politiek; de één weet het 

beter dan de ander en ze hebben het allemaal in de voor-

beschouwing al gezegd. Tenzij ze het niet gezegd hebben, 

want dan komen ze er niet meer op terug. Het is altijd 

prettiger dat je voorspellende woorden uit komen dan dat 

je moet erkennen dat je er helemaal naast zat met je 

voorspelling. Lekker niet meer op terugkomen; misschien 

vergeten de kijkers ook dat je het gezegd hebt.  

Zelfs voor een echte, fervente sportliefhebber als ik ben, 

wordt het bijna te veel. Nee, ik kan u zeggen het wordt mij 

te veel! Het is wat mij betreft hetzelfde als eten; als je echt 

iedere dag weer je favoriete eten krijgt voorgeschoteld, 

word je dat ook op den duur hartstikke beu. Ik kijk natuur-

lijk wel een enkele keer als ik tijd heb (met de iPad op 

mijn schoot, zodat het niet helemaal nutteloze tijdsbeste-

ding is) maar vaak hoor ik pas achteraf wie er gewonnen 

heeft. Ik kan zelfs stellen dat ik alles bij elkaar van Wim-

bledon nog geen 5 minuten gezien heb, waar ik vroeger 

een paar uur kon gaan zitten om bv 

de finale op mijn gemak te bekijken.  

Ik vraag mij natuurlijk af waar het 

door komt? Komt het door de hoe-

veelheid bv. WK, EK, Tour enz? Door 

het feit dat je geen favoriet hebt, bv. 

een Nederlander? Komt het doordat 

je andere, alternatieve dingen te 

doen hebt, bv. afspraken of gewoon 

lekker in de tuin werken? Komt het omdat ik zelf weer wat 

meer ben gaan sporten, bv. voor de deelname met het 

college aan de triatlon in Oud Gastel. Alleen dan wordt het 

in de pers geen sporten maar zwoegen genoemd. En daar 

kan ik dan ook nog wel inkomen. Waarschijnlijk is het zo-

als vaak “een combinatie van factoren”. 

Maar, bedacht ik me voordat ik aan dit stukje begon, het 

heeft ook wel met relativeren te maken en dat misschien 

dan ook weer wel met de leeftijd! Hoewel ik iemand ben 

die altijd wel de nuances tussen zwart en wit zocht, merk 

ik nu dat ik toch meer relativeer m.b.t. sport. Ik maak mij 

minder druk over de beslissing van een scheidsrechter 

maar vaker over de (verkeerde) beslissing van een zeer 

rijk betaalde profvoetballer, die, gezien zijn salaris, toch 

enigszins onderscheidend zou mogen zijn t.o.v. de andere 

spelers, die maar 10% van zijn jaarinkomen hebben, maar 

dat op geen enkele manier tonen. Ik maak mij minder 

druk over een nederlaag van Kiki Bertens, omdat ik denk 

“het zal wel onderdeel van het spel “match fixing” zijn”, 

waar ik toch geen verstand van heb. Ik maak mij minder 

druk over de sprint van Cavendish, die hij met een centi-

meter verschil wint, omdat hij misschien wel goed heeft 

gedoseerd (let wel, ik schrijf gedoseerd, niet gedrogeerd, 

of is dat in dit geval hetzelfde?) heeft. Alleen als Dafne 

Schippers wint, word ik een beetje zenuwachtig. Het zal 

toch niet waar zijn dat ze over 10 jaar alsnog met terug-

werkende kracht ontdekken dat er wel een spoortje van 

een (Russisch) stofje in haar stalen zit. Of dat ze over eni-

ge tijd ontdekken dat Max Verstappen een motortje in zijn 

Red Bull heeft zitten waardoor hij zo hard rijdt.  

Ik weet je kunt alles kapot relativeren en dat wil ik niet, 

want sport brengt ook heel veel moois. Maar waar altijd 

meewarig gedaan wordt over politici. Die zouden liegen en 

daar bovenop ook nog eens niet de waarheid spreken!! 

Zeker niet wanneer dat in hun eigen belang is. Daar mis ik 

de commentatoren, die na afloop van een wedstrijd ge-

woon zeggen tegen een speler die zich heeft aan liggen 

stellen op het veld, “Is dat niet wat overdreven?” Of “Vind 

je het niet erg dat je die speler een kaart hebt aangenaaid 

door dat je doet alsof je been eraf is?” Of de journalist die 

aan Michael Boogerd vraagt: “Michael, mooi dat je nu be-

kend hebt, maar ga je nu al het geld dat je door oneerlijk 

te fietsen te veel hebt verdiend, aan goede doelen schen-

ken en kom je dan weer terug in Nederland wonen?”  

Ik vind het bijna spijtig te moeten constateren dat waar ik 

vroeger zo kon genieten van naar sport te kijken, dat ik 

dat een beetje kwijt ben. Sport is wat dat betreft ook te 

veel “het grote geld” verdienen en dan mag je (als het 

sport is) blijkbaar oneerlijk zijn. Ik denk dat dat me tegen 

de borst stuit, ik mis het authentieke. Zoals je dat bijvoor-

beeld weer wel terugzag bij voetbalteams als Wales, IJs-

land en Ierland. Dan komt sport weer een beetje puur bin-

nen en krijg je weer een beetje kippenvel. Lijkt het toch 

weer op politiek. 

 

Prettige vakantie en natuurlijk hele mooie Olympische 

Spelen gewenst! Jan Paantjens 

 

Wadun sport!! 



Nieuwsbrief Pagina 12 

CDA  
HALDERBERGE 

Kees Groen 

Voorzitter 

Tel:0165-508172 

 

Franklin Elgin 

Secretaris 

tel: 0165-630565 

e-mailadres: 

secretariaatcdahal-

derberge@gmai.com 

 

Peter de Jong 

Penningmeester 

tel. 0165-320506  

 

Harry  van Mechelen 

Bestuurslid 

tel. 0165-504661 

 

 

Programma jaarlijks uitstapje van  
CDA-Halderberge 

 

Datum excursie: vrijdag 23 september 2016 

 

0. Verzamelen basiliek  7.30 uur 

 

 

1. Bezoek BMC  8.15 tot 10.30 uur (koffie) 

 
              BMC Moerdijk is een oplossing voor de verwerking van pluimveemest in Nederland. 

Door deze mest te verbranden, produceren we op duurzame wijze elektriciteit 

en zorgen voor een goede afzet van onze mest.  

Adres 

BMC Moerdijk 

Middenweg 36a 

Moerdijk 

reis naar Tilburg 45 minuten 

 

 

2. Bezoek textiel museum 11.15 uur tot 14.00 uur (met lunch)  

 

Adres 

TextielMuseum 

Goirkestraat 96 

5046 GN Tilburg 

Telefoon: 013 536 74 75  

(bereikbaar: dinsdag tot en met vrijdag 10.00 tot 17.00 uur) 

Mail: info@textielmuseum.nl  

 
 

reis naar Breda-Gilze Rijen 45 minuten 

 

 

3. Bezoek AZC 14.45 tot 17.00 uur 

 

Adres 

Nassausingel 26,  

4811 DG Breda 

 

4. Bezoek stad Breda met gezellig diner 17.30 tot ................. 

 

Overzicht van kosten:  

 

Eigen bijdrage per persoon: € 25,--  

(graag te voldoen bij aanvang reis aan Ad van Tetering)  

Diner: 

ieder betaalt zijn eigen kosten voor diner (bedrag dat over is, geven we een rondje en….. 
 


